
PROTOKÓŁ Nr 40/2022

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 25 stycznia 2022 r. w Sali

posiedzeń Urzędu  Gminy Grunwald 

Posiedzenie rozpoczęto godz. 10:00 –  zakończono godz.12:40.

Przewodniczył: Pan Zbigniew Napłoszek  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1 Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 
2 Pani Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy, 
3 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald. 

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - dokonał otwarcia posiedzenia komisji,
stwierdził prawomocność obrad oraz przedstawił projekt porządku obrad.

Wnioski o zmianę proponowanego porządku obrad:
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek – wniosek o dodanie do porządku obrad
przyjęcie  protokołu  nr  39/2021  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisj i  Rady  Gminy  w  dniu
28.12.2021r.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald - Pani Ewa Bawolska - złożyła wniosek o dodanie punktu do
porządku obrad punktów:

1. Wystąpienie Panów W. oraz R. 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu

do porządku obrad.  

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski - złożył wniosek o dodanie do porządku obrad projektów uchwał:

1.  w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok; 

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad

2. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych
z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych organizowanych
przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

3.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 23
w miejscowości  Grunwald;

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
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do porządku obrad

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald - Pani Ewa Bawolska - złożyła wniosek o dodanie do porządku
obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  w  obrębie  Geodezyjnym  Mielno,  dla  działek  nr
3/1, 3/3, 3/5,  3/6, 6, 7/1, 7/4,  7/6, 7/7, 7/8,  7/9, 8/2, 8/3,  8/6, 8/7, 8/8,  8/9, 9, 10/1,
12/1,  15,  14/1,  16/3,  16/4,  16/5,  16/6,  16/7,  17/8,  17/9,  17/13, 17/14, 17/16,  17/17,
17/19, 17/20, 17/21,  17/22,  17/23, 17/26, 17/27, 17/28, 17/29,  17/30,  17/31, 17/32,
17/33,  17/34,  19/1,  19/4,  19/13,  50/55,  52/1,  189/2,  189/3,  189/4,  189/5,  189/7,
189/8,  189/9, 189/10, 189/11, 189/12, 196, 274, 275, 277/6,  277/7,  277/12, 277/15,
277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,  277/25,  277/26,  277/27,
277/28,  277/29,  277/30,  277/31,  277/32,  277/33,  277/34,  277/37,  277/38,  277/39,
277/40,  277/41,  277/42,  277/43,  277/44,  277/57,  300,  301,  302,  307/4,  307/5,
307/6, 307/7, 307/8,  307/9, 3167/1, 3167/2,  3167/4, 3167/5.

Radni w głosowaniu jawnym jednog łośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołu   nr  39/2021  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisj i  Rady  Gminy  w
dniu 28.12.2021r.
4. Wystąpienie Pana XXX oraz Pana XXX.
5. Plan prac inwestycyjnych i remontowych w obiektach gminnych na 2022 rok.
6. Sprawozdanie   z  realizacji  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  budowy przydomowych oczyszczalni
ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2021.
7. Analiza realizacji inwestycji w roku 2021.
8. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych rady gminy za 2021.
9. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
9.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;

9.2.  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.;

9.3.  w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzew w ilości 3 sztuk uznanych za pomnik przyrody
„Droga Dębowa; 
9.4.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargowym
działek 191/44, 191/45 obręb Mielno;
9.5.   w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
działek 133/1, 133/2, 133/4, 133/5  obręb Mielno;
9.6.   w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
niezabudowanych działek  113/7,  113/8,  113/9,  103/28,  103/29,  103/30,  103/31,  103/32,  103/33  obręb
Mielno;
9.7.   w  sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
działki nr 72/5  obręb Domkowo; 
9.8. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 12 w miejscowości
Kitnowo;
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9.9 .  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie
zawartej  na  czas  oznaczony do 3 la t  działki  274/2 obręb Stębark;

9.10. w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.
9.11. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 23 w miejscowości
Grunwald;

9.12.   w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  ochotniczych  straży
pożarnych z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach ratowniczych i  szkoleniach pożarniczych
organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald.
9.13. w  sprawie  przyjęcia  „Programu współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok;

9.14.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  w obrębie  Geodezyjnym  Mielno,  dla  działek  nr
3/1,  3/3,  3/5,  3/6,  6,  7/1,  7/4,  7/6,  7/7,  7/8,  7/9,  8/2,  8/3,  8/6,  8/7,  8/8,  8/9,  9,
10/1,  12/1,  15,  14/1,  16/3,  16/4,  16/5,  16/6,  16/7,  17/8,  17/9,  17/13, 17/14,  17/16,
17/17,  17/19,  17/20,  17/21,  17/22,  17/23,  17/26,  17/27,  17/28,  17/29,  17/30,
17/31,  17/32,  17/33,  17/34,  19/1,  19/4,  19/13,  50/55,  52/1,  189/2,  189/3,  189/4,
189/5,  189/7,  189/8,  189/9,  189/10,  189/11,  189/12,  196,  274,  275,  277/6,  277/7,
277/12,  277/15,  277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,  277/25,
277/26,  277/27,  277/28,  277/29,  277/30,  277/31,  277/32,  277/33,  277/34,  277/37,
277/38,  277/39,  277/40,  277/41,  277/42,  277/43,  277/44,  277/57,  300,  301,  302,
307/4, 307/5, 307/6,  307/7, 307/8, 307/9,  3167/1, 3167/2, 3167/4,  3167/5.
10.  Wolne wnioski i informacje.
11. Zamknięcie obrad.
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 3.    P  rzyjęcie  protokołu   nr  39/2021  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisj i  Rady  
Gminy w dniu 28.12.2021r.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej -  Pan  Zbigniew  Napłoszek  -   poddał  pod
głosowanie,  kto  jes t  za  przyjęciem   Protokół  nr  39/2021  ze  wspólnego  posiedzenia
Komisj i  Rady Gminy w dniu 28.12.2021r.  bez odczytywania .  
Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła protokół  nr 39/2021 ze

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w dniu 28.12.2021r.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt. 4. Wystąpienie Pana XXX oraz Pana YYY. 

Pan XXX- jestem mieszkańcem Warszawy, który związany jest z Gminą Grunwald, i gdy się dowiedziałem
o sprzedaży ośrodka  Krokodyl  postanowiliśmy odkupić  ten  ośrodek,  i  od  5  lat  jesteśmy właścicielami.
Mamy plany na  rozwój  i  zatrudnienie  ludzi  z  Gminy Grunwald.  Widzimy duży potencjał  rozwoju pod
względem turystycznym jak np. wioślarstwo i w tej dziedzinie się realizować. Po 5 latach obiekt ten jest
niewielkim fragmentem tego co kiedyś było, a to co kupiłem jest to tyko trzon tego co było. Powierzchnia,
którą kupiliśmy jest za mała aby rozwijać się pod względem zarobkowym. Do tej chwili zainwestowałem 5
mln złotych i mam stratę, dlatego trzeba zwiększyć bazę turystyczną.  Dlatego należy zwiększyć obszar
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i postanowiliśmy się powiększyć. Działki na zaznaczone kodem U1 w miejscowym planie  znajdują się
obok parkingu i złożyłem wniosek o sprzedaż działek tych działek i zmianę planu miejscowego. 

Mam wizję rozwoju i ściągniecie turystów oraz zatrudnienie pracowników, w chwili obecnej mamy 5 etatów
całorocznych i dodatkowo kilka etatów sezonowych. Wnioskowałem do Gminy o umorzenie podatku od
nieruchomości z powodu Covid-19, niestety nie otrzymałem zgody i trochę to utrudniło pracę. Zakup działek
mógłby zapewnić odpowiednią liczbę turystów do zarobkowej działalności usługowej. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- proszę określić, o który parking chodzi?

Pan XXX - wniosek nie ma nic do parkingu. Wspomniałem o działce przy parkingu bo są oznaczone U1 ale
są to działki prywatne w celach inwestycyjnych.

Radny- Pan Sławomir Matuszewski- w chwili obecnej jakie jest oznaczony.
Pan XX X- rekreacyjne.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  mam pozytywne nastawienie do rozwoju inwestycji, które nie
wpływają  negatywnie  na  życie  mieszkańców  i  rozmawiałem  z  Państwa  pełnomocnikiem,  którego
informowałem, że w budżecie nie ma środków na zmiany miejscowego planu zagospodarowania, więc
jeżeli jesteście zainteresowani to musicie pokryć wszystkie koszty. 
Pan XXX – tak, pokryjemy wszystkie koszty. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 5. Plan prac inwestycyjnych i remontowych w obiektach gminnych na 2022 rok.
Podinspektor-  Pani  Dominika  Perczyńska-  remonty  zrobione:  remont  dwóch  mieszkań  socjalnych
w Dylewie, odgrzybienie, malowanie, instalacja elektryczna- wymiana części. W trakcie jest remont klatki
schodowej  w  Dylewie,  odgrzybianie,  szpachlowanie,  malowanie,   instalacja  wentylacji,  instalacja
grzejników  Plany  na  luty:  naprawa  komina  w  mieszkaniu  komunalnym   w  Dylewku  -  zalecenia
kominiarskie Plany na marzec: remont komisariatu policji w Stębarku, wydzielenie pomieszczenia ( pokój
do  przesłuchań  –  zalecenia  KPP),  szpachlowanie,  malowanie-  realizacja  pracownicy  RGK  Plany  na
kwiecień:  remont  mieszkania  komunalnego  w  Domkowie,  przełożenie  skrzynki  elektrycznej,  montaż
drabinki wyjściowej do komina. Plany na czerwiec: remont lokalu komunalnego w Pacółtówku, remont
schodów, remont dachu
Referent-  Pani  Małgorzata  Żołondek- RGK  rozpocznie  prace  gdy  pozwoli  na  to  pogoda  wg
następującego planu: 
Marzec: Remont hydroforni w Grunwaldzie 
- montaż pompy podnoszenia ciśnienia, zasuw i skrzynki z falownikiem
Kwiecień: Remont hydroforni w Rychnowskiej Woli
- wymiana dwóch zbiorników i złoża
- wymiana hydroforu
- wymiana rur przesyłowych i zasuw
Czerwiec: Remont kotłowni w Grunwaldzie
- montaż dwóch zbiorników ciśnieniowych w kotłowni
- wymiana sieci ciepłowniczej
Wymiana rury kanalizacyjnej Ø 200 mm – ok. 25 m w Grunwaldzie
Kwiecień Remont zbiornika z  kratą  ręczną do przyjęcia ścieków dowożonych – oczyszczalnia w 
Zybułtowie
- zakup dmuchawy
- montaż mieszadła w zbiorniku retencyjnym
- zabudowa separatora piasku
Wrzesień Remont przepompowni ścieków w Gierzwałdzie i Mielnie
Kwiecień – październik Modernizacja i rozbudowa oczyszczalni w Gierzwałdzie
Lipiec Kotłownia Dylewo 
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- montaż wyciągu nad piecami 
- wylanie posadzki, remont pieców
- montaż wyciągu do komina
- wykonanie ogrodzenie wokół kotłowni
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.  6    Sprawozdanie  z realizacji    dotacji  celowej  na dofinansowanie budowy przydomowych  
oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2021.
Referent- Pani Małgorzata Żołondek- przedstawiła informację ww. temacie zał. nr 2 
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 7. Analiza realizacji inwestycji w roku 2021.
Inspektor- Pan Jarosław Świniarski- poinformował o następujących inwestycjach:
1. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z budową i przebudowa Stacji Uzdatniania Wody  (SUW)
w Gierzwałdzie -  dokumentacja  sieci wodociągowej z rur PVC / PE o średnicy 90 - 160 mm i długości ok.
3  800  m,  z  miejscowości  Gierzwałd  do  miejscowości  Pacółtowo  gmina  Grunwald.  Budowa  przyłącz
wodociągowych  do  budynków mieszkalnych z  rur  PE  średnicy  32-50 m wyniosła  kwotę  42  700 zł  a
dokumentacja na Stacji Uzdatniania Wody wyniosła 77 490 zł. 
2. Budowa stacji podnoszenia ciśnienia wody w miejscowości Dylewo- wartość wykonanej inwestycji -
171 490  zł, 
3.  Wykonanie projektu budowy sieci wodociągowej w miejscowości Kiersztanowo obręb Kiersztanówko-
dokumentacja odebrana i wykonana w czerwcu uzyskano pozwolenie na budowę. 
4. Wykonanie projektu rozbudowy sieci ciepłowniczej w miejscowości Gierzwałd-
5.  Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd.
6.  Modernizacja drogi gminnej w miejscowości Dylewo.
7.  Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Stębark.
8. Wykonanie projektu przebudowy drogi gminnej w miejscowości Mielno.
9.  Wykonanie nowego pokrycia dachu oraz komina na budynku Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.
10.  Utworzenie dziennego Domu "Senior+" w miejscowości Glądy. 
11.  Utworzenie i wyposażenie Klubu "Senior+" w miejscowości Dylewo.
Wyłonienie dostawców wyposażenia pomieszczeń Klubu "Senior+" 
w Dylewie nastąpiło zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych. W dniu 6 października 2021 r. została
zatwierdzona  specyfikacja  warunków  zamówienia  oraz  wszczęto  procedurę  udzielenia  zamówienia
publicznego  zgodnie  z  ustawą  Pzp.  Ogłoszenie  o  zamówieniu  zostało  upublicznione  Nr  ogłoszenia:
2021/BZP 00224355/01 w dniu: 07.10.2021 r. oraz na stronie bip Gminy Grunwald i tablicy ogłoszeń w
siedzibie  zamawiającego.  W  wyniku  przeprowadzonej  procedury  przetargowej  dokonano  wyboru
wykonawców  dostaw  wyposażenia  oraz  w  dniu  15  listopada  2021  r.  zawarto  umowy.  Z  uwagi  na
różnorodność  dostarczanego  wyposażenia  dokonano  podziału  dostaw  na  6  części  w  celu  umożliwienia
złożenia  ofert  jak  najszerszemu  gronu  dostawców.  Szczegółowy  zakres  rzeczowo  -  finansowy  dostaw
wyposażenia określa protokół końcowego odbioru robót i dostaw z dnia 30.12.2021 r. i obejmuje:

a) wyposażenie - pokój do odpoczynku,
b) wyposażenie - pomieszczenie do zajęć ruchowych,
c) wyposażenie - pomieszczenie do zajęć usprawniających,
d) wyposażenie - Toalety,
e) wyposażenie - kuchnia,
f) wyposażenie - pomieszczenie magazynowe,
 g) wyposażenie - sala spotkań.

12.  Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap I.
13. Położenie dachówki na budynku GOK w Gierzwałdzie. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska- w świetlicy w Dylewie były zawsze okienka wewnętrzne  do kuchni a teraz
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go nie ma i jest to problemowe dla mnie.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- stwierdził, że uwagi można było składać na etapie projektu. To
nie jest stołówka, żeby podawać przez okienko. Rada Sołecka zapoznała się z projektem i nikt nie wniósł
uwag. 
Radny- Pan Henryk Kacpryk- kto podejmował decyzję o przebudowie sali głównej w GOK, kto podjął
decyzję o zerwaniu parkietu i pomalowaniu w ten sposób ścian? 
Inspektor- Pan Jarosław Świniarski-  to nie było w ramach inwestycji I należy zapytać Dyrektora GOK. 
Inspektor- Pani Kamila Szewczak- przedstawiła informacje o inwestycjach w ramach funduszu sołeckich:
1. Zakup złóż oraz innych materiałów i wyposażenia do hydroforni w Rychnowskiej Woli- remont dachu i
elewacji. Inwestycja zakończona. 
2.  .  Zakup  złóż  oraz  innych  materiałów  i  wyposażenia  do  hydroforni  w  Gierzwałdzie  –  zakupiono
kompresor oraz pompa pionowa. Inwestycja zakończona.
3.   Wykonanie  chodnika  w  miejscowości  Szczepankowo  –  zakupiono  materiał  na  kwotę  20  tys  zł  i
pozostało jeszcze wykonanie chodnika.
4.  Wykonanie oświetlenia w miejscowości Mielno – nie została zrealizowana.
5. Wykonanie oświetlenia w miejscowości Góry Lubiańskie. Inwestycja zakończona.
6.  Wykonanie oświetlenia w miejscowości Kitnowo. Inwestycja zakończona.
7.  Budowa świetlicy w miejscowości Korsztyn. Wydano z funduszu sołeckiego 16 236 zł i jest na etapie
wykonania, został zalany strop.
8.  Wykonanie ogrodzenia boiska w miejscowości Marcinkowo. Inwestycja zakończona.
9.  .  Wykonanie  ogrodzenia  boiska  w miejscowości  Łodwigowo.  Został  zakupiony  materiał  i  brama –
zostaje jeszcze etap wykonania ogrodzenia.
10.  Wykonanie ogrodzenia placu zabaw w miejscowości  Kiersztanowo. Zakupiono materiał  ale zostaje
jeszcze etap wykonania ogrodzenia.
11.  Budowa wiaty w miejscowości Kiersztanówko. Wiata wykonana dwa lata temu i była druga część
płatności. Inwestycja zakończona.
12. Wykonanie ogrodzenia placu zabaw w miejscowości Grunwald. Zakupiono materiał na kwotę 17218 zł.
13.   Zakup urządzeń na plac zabaw w miejscowości Frygnowo.  Urządzenia zakupione i  montaż będą
zamontowane do końca maja 2022r. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska - kiedy wykonane zostanie ogrodzenie placu zabaw, sprawa czeka.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- czekamy na lepszą pogodę, gdyż będziemy to robić siłami RGK
i jak pracownicy będą mieli czas to na pewno to zostanie zrobione. 
Radny- Pan Arkadiusz Piasecki- nie ma omówionego funduszu sołeckiego dla Kiersztanówka. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – jest w zał. nr 8 gdyż nie jest to inwestycja a remont, więc
wykazane jest w środkach bieżących.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- widać, że co roku planuje się dużo a robi się mało w tym temacie. Należy
przeanalizować,  kto to planuje,  składa wnioski  i  podejmuje decyzje,  czy radni  są  informacje na temat
składanych wniosków jak np. Polski Ład. Do Polskiego  Ładu już jedno przystąpienie i do lutego będzie
kolejne rozdanie. Chciałbym wiedzieć jakie wnioski wpłynęły i w jakiej wysokości i co było przyczyną, że
nasza gmina tych środków nie otrzymała.  Mamy przykłady,  że mniejsze gminy otrzymały duże środki
i należy pozbyć się gigantomanii  w planowaniu.  Inwestując w takie elementy jak klub senior plus nie
wiadomo jajka jest trwałość projektu i ile to będzie gminę kosztowało. Jest bardzo duże kłopoty w sprawie
Domu Senior w Glądach, mieszkańcy się skarżą. 
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- poinformował, że analizowano inwestycje za rok 2021. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska –  w sprawie  sprawozdania  to  będzie  opublikowane  jak
zawsze w terminie, w lutym 2022r. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  z doświadczenia ze współpracy z poprzednią Panią Skarbnik wiem, że
już Pani zna realizację budżetu szczegółowo  i przy planowaniu budżetu na rok 2022 jest bardzo istotna ta
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wiedza. Dobrze by było gdyby przedstawiła Pani przed sesją w jakim procencie został zrealizowany budżet
w roku poprzednim. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska –  oczywiście  jestem w stanie  w  przerwie  podać  kwotę
wykonanie wydatków i dochodów  ale realizacja  inwestycji to niestety zajmuje to wiele czasu i nie zrobię
tego w przerwie. 
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski-  poinformował, że w roku 2021 wykonano inwestycje pn. „Akademia
Malucha” zostały wykonane prace remontowe, zakup wyposażenia niezbędnego do realizacji  zajęć oraz
sprzęt kuchenny. Prace zostały odebrane  i od października żłobek funkcjonuje. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  jaki jest koszt opłaty przez rodziców za dziecko? 
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- 120 zł miesięcznie i w tym jest pełne wyżywienie. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to jest projekt długotrwały. 
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- 3 lata a opieka żłobka 24 miesiące. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- w związku z celem jaki zakłada projekt tj. Aktywizacja młodych ludzi do
podjęcia pracy proszę po półroczu trwania projektu podać dane ile z tych osób podjęło pracę.
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- nie są prowadzone takie statystyki, celem jest wspomaganie osób bez
pracy  ale  nie  jest  rolą  projektów kontrolowanie.  Na  poziomie  rekrutacji  rodzic  składa oświadczenie  o
statucie  swojego  zatrudnienia  i  na  końcu  rodzić  będzie  oświadczał  o  skutkach,  ale  w  trakcie  nie  ma
obowiązku informowania. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ile jest etatów?
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- zatrudniono trzy opiekunki na pełen etat oraz dyrektor na 1/4 etatu oraz
wypłacane są dodatki specjalne dla dwóch pań i jedna umowa zlecenia dla pielęgniarki w całości wszystkie
koszty pokrywa UE w ramach projektu. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 8  .    Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych Rady Gminy za 2021.  
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- odczytała zał. nr 3. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- poinformował, że sprawozdania z prac
komisji stanowią załącznik do materiałów do sesji.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- czy będziemy odczytywać sprawozdania
na sesji? 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- poinformował, że radni zadecydowali,
że nie będzie odczytywania sprawozdań na sesji.
Radni uwag ni zgłosili.
Przerwa 10 min.  

9.   Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:  
9.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035.

9.2.    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.  

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – wykonanie dochodów na poziomie 94, 41%, wykonanie
wydatków na poziomie 94,72%  Przedstawiła projekt ww. uchwały wraz z objaśnieniami  zał. nr 4 oraz nr5.
Stwierdziła, że przedstawi wprowadzone zmiany w zał. nr 3 budżetu na rok 2022
- przebudowa drogi gminnej w Gierzwałdzie zwiększone 109 712 zł, poz. 11,
- przebudowa drogi gminnej w Stębarku zwiększenie 117 000, 43 zł, poz. 14,
- rozbudowa sanitarna w Stębarku, poz. 9,
- wdrożenie cyfrowego systemu obsługi sieci wodociągowej w Gminie Grunwald, 
- nowoczesne usługi cyfrowe dla mieszkańców Gminy Grunwald zwiększenie do kwoty 1 606 492
- budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z przebudową SUW w Gierzwałdzie 1 800 000,00.
- ujęto wydatki związane z podjętymi uchwałami, które obowiązują w roku 2022 tj. zmiany diet radnych i
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sołtysów oraz wyrównanie od sierpnia. Zwiększenie, także dla wynagrodzenia wójta. Zostały zmniejszone
wydatki na RGK i system wodociągowe. Wprowadzono zarządzenie w sprawie zmian stawek opłat, za CO
dlatego zwiększyły się dochody, i o tą samą kwotę wydatki na tym rozdziale. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- na początku roku otrzymaliśmy kwotę
500 000 zł z tytułu Covid, czy są one ujęte?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – nie, do tego potrzeba oddzielny załącznik i jeszcze trzeba
przeanalizować ten wydatek, na następnej sesji zostanie to przedstawione. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- jak się ma opinia komisji Rady Gminy
przy wprowadzonych zmianach.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska –  informowałam, że opinia nie współgra lewo z prawą
i omawiałam te problemy na ostatniej komisji i nie otrzymałam odpowiedzi, więc nie mogłam wprowadzić
zmian.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- patrząc na budżet i znając przepisy to jest on nie do przyjęcia. Budżet ma
to do siebie, że ile się zarobi to tyle się wyda, co wskazuje statystyka. Nie pytałem o procenty a o dokładką
kwotę,  czy do planowanego po zwiększenia na planowanego początku roku,  czy do zwiększeniach po
zmianach w ciągu roku.  Zmniejszono budżet w ciągu roku o ok. 4 mln zł. Po co teraz ustalać budżet
nierealny, który będziemy zmniejszać w ciągu roku.  Ustawa o WPF szczególnie określa, że trzeba się
określić i oprzeć się na wydatkach z 3 ostatnich lat, czyli budżet nie może być większy niż 36 mln zł. 
W tej chwili nie są istotne inwestycje wymienione, bo można je po kolei wykonywać. Budżet można też
zwiększyć w ciągu roku np. jak otrzymamy dofinansowanie z Polskiego Ładu. 
Proszę powiedzieć, na co Wójt składa wnioski w ramach Polskiego Ładu, bo pytam radnych, ale nikt nie
wie, a to przecież Rada Gmina jest organem stanowiącym i przywróćmy uprawnienia honor i prawidłowe
działanie.  Nie  twierdze,  że  budżet  na  koniec  roku  nie  przekroczy  42  mln  zł,  ale  niech  dojdzie  z
dofinansowania, na które rada wyrazi zgodę. Wyjaśnijcie dział 700 paragraf 410- 1 897 438 zł są to dwa
działy i mimo zliczenia jest duże zwiększenie, bo z pochodnymi to jest 2, 5 mln zł. Reasumując 2, 5 mln zł
przez min. zasadniczą ok. 4 tys. zł to wychodzi ok. 60 pracowników RGK. Prośba jest, aby ustalić górny
próg 35 mln zł dochodów budżetu a Skarbnik przygotuje do sesji resztę załączników. W latach poprzednich
zawsze budżet zamknięcia był większy od otwarcia, i zawsze prosiłem, aby mi zaniżano dochody, aby mieć
rezerwę. To nie chodzi o to, że pojedziemy do banku i pokażecie konta bankowe, które widnieją. 
Wójt Gminy-  Pan Adam Szczepkowski-  niech Pan jedzie  do banku i  prosi  Panią  Prezes  o otwarcie
skarbca, aby mógł Pan popatrzeć na pieniądze. Robi Pan wszystko, żebym nie mógł wykonać inwestycji,
żebyście zarzucali mi, że nic nie jest robione. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- od trzech lat 4 mln inwestycji to jest rozpacz. Czemu kwota 4, 6 mln zł,
którą zostawiłem nie była wpisana do budżetu w roku 2018 i 2019 a raptem pojawiły się w roku 2020,
czemu? Opowiada Pan o SKO, ale oni nie mają prawa unieważnić decyzji Zarządu Górniczego a może to
zrobić to tylko właściwy minister, wiec, po co odwoływać się do SKO. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  miesza Pan ludziom w głowach, bo ktoś Panu mówi a się nie
zapoznał  z  postępowaniem.  Urząd  wydał  decyzję  nakładającą  obowiązek  zapłaty  i  przedsiębiorca  się
odwołał do SKO a nie gmina, nie rozsiewa Pan plotek.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska –  decyzja została wystawiona i wystawiliśmy upomnienia,
ale w między czasie przedsiębiorca odwołał się do SKO i robione jest wszystko zgodnie z procedurą, którą
wieloletni wójt powinien znać. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- kiedy to było?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- jesienią 2021r. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to gdzie jeszcze dwa lata?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- na każdej sesji radca prawny tłumaczy przebieg sprawy. Fakt jest
taki, że Pan nie zajął się tą sprawą to dopiero, ja rozpocząłem procedurę. To nie jest tak, że Pan nam coś
zostawił, bo nawet palcem nie kiwną w tej sprawie.  Dopiero jesienią otrzymaliśmy klauzulę wykonalności
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i  wystawiliśmy decyzję  podatkową.  Będzie  radca  prawny na  sesji  i  będzie  można  zadać  szczegółowe
pytanie, na które radca prawny odpowie, my nie mamy nic do ukrycia.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  moim zdanie macie dużo.  W jaki sposób Narodowy Fundusz Ochrony
Środowiska, który był współwłaścicielem tej sumy w 40% odzyskał zadłużenie? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to należy zapytać Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  bo konsekwentnie oddali sprawę do komornika a my wystarczyło się z
przedsiębiorcą porozumieć. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- ale to musi być wola przedsiębiorca, to nie gmina jest zadłużona
tylko przedsiębiorca. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- proszę Panią Skarbnik o sprawdzenie na sesję jak egzekwuje się opłatę
eksploatacyjną. Dlaczego rolnik, który nie płaci podatku to nie zgłaszacie tego do SKO? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – ale ja znam procedurę. Opisałam ją Panu przed chwilą. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- Pan nie zna procedur, tyle lat być wójtem i nie znać podstaw. 
Po raz kolejny Panu tłumaczę, że to nie urząd do SKO występował tylko przedsiębiorca. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – urząd wystawił decyzję zgodnie z ordynacją podatkową w
momencie, kiedy otrzymaliśmy klauzę wykonalności i od tej decyzji odwołał się przedsiębiorca. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- działania opóźniające to ja znam i wiem ja się je przeprowadza. Tylko nie
wiem, w jakim celu to się robi, bo gdyby to robił się wobec każdego podatnik to z każdym byłaby sprawa
sadowa w SKO. To jest proste jak kopanie kartofli tylko trzeba umieć egzekwować. 
W sprawie budżetu to nie dowiedziałem się ile wynosi realizacja wykonania budżetu na koniec roku?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – bo nie dopuszcza mnie Pan do słowa. Dochody w kwocie
38 221 029, 09 zł,  wydatki to kwota 36 246 825 zł zgodnie z ustawą procent, który wyliczyłam jest do
ostatniej zmiany uchwały budżetowej, czyli plan dochodów 40 485 655, 86 zł a wydatków 38 266 539, 92
zł, co daje wykonanie dochodów na poziomie 94, 41%, wykonanie wydatków na poziomie 94,72%
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  i to są wydatki zrealizowane czy planowane?
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska –  wydatki  zrealizowane  po  sprawozdaniu  za  miesiąc
grudzień, oczywiście mogą być jeszcze korekty. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- i potwierdza się to, co mowie, że średnia z 3 ostatnich miesięcy wynosi
35 mln zł. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – to nie jest ten sam poziom, który Pan pamięta. Do budżetu
trzeba dodać kwoty dofinansowań ze środków zewnętrznych na inwestycje. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to będziemy dodawać w ciągu roku. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – myli się, bo to nie jest ten sam poziom, kiedy Pan był,
zmieniają się kwoty subwencji. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie wspomniała Pani nic o zmniejszeniu dochodu z tytułu 500+ gdyż od
maja już nie będzie, to kwota ok. 3 mln zł zmaleje budżet. To były sztuczne dochody i nie powinny być w
budżecie umieszczone. Deficyt budżetowy w kwocie 5 mln zł to jest 10 mln zł dochodów. Jest jeszcze
opłata eksploatacyjna 4, 6 mln zł, której i tak nie odzyskamy. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  a skąd Pan to wie, że nie będzie zrealizowane. Czy Pan coś
działa w tej sprawie, żeby nie było zrealizowane? Skąd Pan to wie?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  jak  się  mylę  to  oficjalnie  przeproszę.  Wiem  ze  sposobu,  w  jaki
realizujecie  egzekucję.  Dochody  w  granicy  35  mln  zł  pozwoli  na  realizowanie  zadań  a  jednocześnie
zwiększenie budżetu na inwestycję będzie się wiązało z wyrażeniem zgody przez radę. Skarbnik pisała o 1,
5 mln zł zobowiązań wymagalnych a napisałem prośbę o wykaz pełnego zadłużenia z datą jego powstania. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedź będzie w trybie dostępu do informacji publicznej. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  dodam jeszcze, że radni nie zasłużyli na to, co Społeczeństwo Nasze
wypisuje, że nie rozumną, co się dzieje. Ludzie, którzy byli księgowymi lub prowadzili własne biznesy, tak
ich obrażać to w życiu bym nie obraził. 
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Radna- Pani Ewa Ziejewska-  od początku jestem przeciwna,  aż tyle  inwestycji,  bo aż  50.  Trzeba to
urealniać  i  lepiej  mniej  a  wykonać  w  całości.  Po  co  to  jeździć  po  spotkaniach  w  miejscowościach  i
opowiadać, że Wójt chce realizować tylko Rada nie chce. Zróbmy w końcu realny budżet i przestanie Pan
nastawiać  ludzi  przeciw  radnych.  Po  co  zadłużać  gminę  na  kolejne  pokolenia,  trzeba  inwestować  i
wykonywać budżet realnie. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  budżet jest realny. Nie wiem, po co przytyki, że się jeździ i
buntuje, to Pani nie umiała odpowiedzieć nawet na jedno pytanie mieszkańców na spotkaniu. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska –  a kto mnie pytał to  Pan ustawia mieszkańców przeciwko mnie i mam
świadków na to.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- w sprawie obligacji to jest to forma korzystna i elastyczna zadłużenia się,
ale przypatrując się kredytom, które są zaciągnięte to oprócz tego, z DFF, reszta jest korzystna i osiągalne
na dziś, więc nie ma sensu ich zmiany. Nie ma sensu teraz brać obligacji, ale jak będzie potrzeba na zadanie
związane z Polskim Ładem to radni podniosą rękę i udzielą zgodę na pożyczkę. Nich zarząd jednoosobowy,
który tu siedzi na środku zimni zał. nr 7 i wyrzuci te obligacje i zmniejszy deficyt budżetowy. Deficyt tylko
raz był przy budowie drogi a taką gminę mała jak nasza to deficyt zniszczy. Po 28 latach zadłużenia było 8,
2 mln zł a teraz po 3 latach dodano ok. 4 mln zł. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- słabo Pan umie liczyć. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – deficyt w kwocie 5 119 677, 28 zł jednak, że większość z
tej kwoty pokryty jest Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na pokrycie inwestycji. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie zgadzam się z tym, że trzeba mieć deficyt, żeby wykonać inwestycje.
Deficyt się wykazuje jak chcemy uzyskać kredyt. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska –  nie powiedziałam tak.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski - przypomnę Panu jak w roku 2018 zaciągną Pan 2 mln obligacji

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ale nie wracajmy do przeszłości.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski –  nikt  nie zadłuża gminy na 10 mln złotych,  ok.  7,5 mln zł
zostanie przeznaczone na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Nie prawda jest, że w ciągu roku można
zwiększać budżet, bo to trzeba zrobić teraz, już to przerabialiśmy. Obecnie nie jesteśmy nawet w połowie
tego wskaźnika, o którym Pan mówił i nie jestem za tym, żeby przejść do końca. Nie jestem za tym, co Pan
zrobił, że zadłużył gminę i po 2018 roku pozostawił spłatę na rok 2023 widocznie już Pan nie planował po
2023 roku już kandydować. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  nie wracajmy już do przeszłości. Jakby doliczyć kwotę 4, 6 mln zł to
gmina byłaby najmniej zadłużona w województwie. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski –  nie było takiego wójta takiego jak Pan był, któryby zadłużył
gminę na więcej niż Pan. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – oczywiście, to, że jest to w uchwale to nie daje jeszcze
możliwości emisji obligacji, bo musi być jeszcze jedna uchwała w tej sprawie.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  ale budżet 45 mln zł będzie mógł być realizowany od razu. 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – 45 mln zł jest na cały rok.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ale może Pani realizować wydatki od razu? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – tak
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski -  ale nikt nie realizuje budżetu od razu. To, co Pan mówił o
funduszach sołeckich to można to było puścić od razu na max, ale obserwuje się rok i tak się realizuje. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- tak poszły na max, że ok. 1, 5 mln zł jest w inwestycjach wykazana plus
inwestycje, na które nie ma jeszcze zgody rad sołeckich. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – o czym Pan mówi? 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie jestem za funduszem soleckim, ale był za mojej kadencji realizowany
w 100 %. 
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Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski – jeszcze dobrze by było gdyby Pan opłacił te zadania z funduszu
sołeckiego. Zrealizować każdy może, ale opłacić jeszcze trzeba a Pan tego nie zrobił. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska-  Pan Wójt był Panem Wójtem a teraz Pan jest Wójtem i widział Pan, w co
wchodzi i już nie chce się słuchać tego. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski –  trzeba o tym mówić. Przekłamane były nawet sprawozdania
gdzie był fundusz płac. Pan się chwalił o 7 mln zł i nie wiem, w jakim celu to było zrobione. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ale ma Pan sądy a nie Rade.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej- Pan  Zbigniew  Napłoszek-  zgodnie  z  moimi  odczuciem  w
budżecie nie pasuje mi wprowadzenie opłaty eksploatacyjnej oraz deficyt, który nie wiadomo, na co jest
przeznaczony.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – w załączniku nr 11 jest opisane, na co będzie przeznaczony
deficyt. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek-  czyli,  na początek roku brakuje już
pieniędzy na osiem inwestycji. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – to jest na cały rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- ale na początku na 8 inwestycji. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- w sprawie obligacji to proszę najpierw znaleźć eminentna obligacji, który
przedstawić analizę. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- w sprawie opłaty eksploatacyjnej może
powinniśmy wystosować pismo i wykazać się dobrą wolą i zaproponujmy spłatę zadłużenia na raty.

Radny- Pan Arkadiusz Piasecki-  załącznik nr 3a, w którym wykazana jest droga w Kiersztanowie. Po
rozmowie  z  wicestarostą  wiem,  że  kwota  50  tys.  zł  nie  wystarczy,  aby  podjąć  razowy  i  trzeba  by
przeznaczyć kwotę 250 tys. zł.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- oczywiście jest wskazanie współfinansowania i za moich czasów powiat
chciał  30%  dofinansowania  a  im  wyższa  kwota  dofinansowania  tym  większe  prawdopodobieństwo
realizacji, i jest to temat, na który można zaciągnąć zobowiązanie. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jeżeli starostwo uzyska dofinansowanie i będziemy znać kwotę
dofinansowania to wtedy możemy negocjować z udziału własnego inwestora, i możemy nawet do 50%
dofinansowania.
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- czy wpływy z dostarczenia ciepła 1 742 0000 natomiast wydatki to ok.
1 mln zł dodając płace 400 tys. zł to zostaje ok. 300 tys. zł oszczędności, dlaczego zostaje taka kwota?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – to są zobowiązania z lat ubiegłych. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- to teraz będziemy płacić wyższe stawki, bo ktoś kiedyś nie płacił.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – nie powiedziałam tego, ale to jest niewielka różnica, to nie
jest 300 tys. zł.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie otrzymałem odpowiedzi na dział 700.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – to są wynagrodzenia RGK oraz kotłowni,  hydroforni  i
oczyszczalni.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- dlaczego wzrosło aż 1 mln zł.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – skąd ma pan wiedzę, jakie jest wykonanie na koniec roku?
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- chciałbym się dowiedzieć. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – trzeba to dokładnie wyliczyć, podaje Pan kwoty i proszę mi
powiedzieć skąd ma takie liczby? 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zliczyłem z działów i wychodzi ok. 1, 7 mln zł z pochodnymi 2, 5 mln zł.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to, co Pan mówi to wynika, że pracownicy mają nie ważne czy
się stoi, czy się leży to najniższa się należy.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek-  poddał  pod głosowanie:  kto jest  za
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pozytywną opinią ww. uchwał: 6 głosów za, 6 głosów przeciw, brak wstrzymujących się, 1 osoba opuściła
posiedzenie. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

9.3.   w sprawie  zniesienia  formy ochrony przyrody drzew w ilości  3  sztuk uznanych za  pomnik
przyrody „Droga Dębowa.
Podinspektor- Pani Żaneta Rumińska- przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 6.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej- Pan  Zbigniew  Napłoszek-  czy  dotarła  opinia  konserwatora
zabytków?
Podinspektor- Pani Żaneta Rumińska- tak.
Radni uwag nie zgłosili.

9.4. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działek 191/44, 191/45 obręb Mielno.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 7.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- czy rada sołecka się wypowiadała w tym temacie?

Inspektor- Pan Rydygier Kupisz -odpowiedział, że nikt nie ma nic przeciw a wniosek złożyli chętni do
kupna. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

9.5.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działek   133/1, 133/2, 133/4, 133/5    obręb Mielno.  
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 8.
Radni uwag nie zgłosili.

9.6.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
niezabudowanych działek 113/7, 113/8, 113/9, 103/28, 103/29, 103/30, 103/31, 103/32, 103/33      obręb  
Mielno.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 9.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- czy jest już podział i wycena?
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz -  tak.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- jaka jest cena?
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - 76 zł netto na metr do przetargu, działki po 10 arów. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to jest ważne w związku z uchwałą Pani Przewodniczącej.
Radni uwag nie zgłosili.

9.7.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działki nr 72/5  obręb Domkowo.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 10.
Radni uwag nie zgłosili.

9.8.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  4  w  budynku  nr  12  w
miejscowości Kitnowo.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 11.
Radni uwag nie zgłosili.
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9.9.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy po  umowie
zawartej  na czas oznaczony do 3 lat  działki  274/2 obręb Stębark.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 12.
Radni uwag nie zgłosili.

9.11.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku  nr  23  w
miejscowości Grunwald.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 12.
Radni uwag nie zgłosili.

9.10. w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr
13.
Radni uwag nie zgłosili.

9.12.    w sprawie ustalenia wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży  
pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach  ratowniczych  i  szkoleniach
pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 14.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- czy jest to już zgodne z przepisami nowej ustawy. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- tak. 
Radni uwag nie zgłosili.

9.13. w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok.
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 15.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek-  poprosił, aby radca prawny bardziej się
przyglądał tym zapisom, gdyż z tego powodu wiele uchwał jest uznawana za nieważne.
Podinspektor- Pani Anna Leżańska- odpowiedziała, że radca się przyjrzał dokładnie i w innych gminach
treść była dokładnie taka sama a nikt im nic nie zarzucił. 
Radni uwag nie zgłosili.

9.14.    w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Geodezyjnym Mielno, dla działek
nr 3/1,  3/3,  3/5,  3/6,  6,  7/1,  7/4,  7/6,  7/7,  7/8,  7/9,  8/2,  8/3,  8/6,  8/7,  8/8,        8/9,  9,
10/1,  12/1,  15,  14/1,  16/3,  16/4,  16/5,  16/6,  16/7,  17/8,  17/9,  17/13, 17/14,  17/16,
17/17,  17/19,  17/20,  17/21,  17/22,  17/23,  17/26,  17/27,  17/28,  17/29,  17/30,
17/31,  17/32,  17/33,             17/34,  19/1,  19/4,  19/13,  50/55,  52/1,  189/2,  189/3,  189/4,  
189/5,  189/7,  189/8,  189/9,  189/10,  189/11,  189/12,  196,  274,  275,  277/6,  277/7,
277/12,  277/15,  277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,  277/25,
277/26,  277/27,  277/28,  277/29,  277/30,  277/31,  277/32,  277/33,  277/34,  277/37,
277/38,  277/39,  277/40,  277/41,  277/42,  277/43,  277/44,  277/57,  300,  301,  302,
307/4, 307/5, 307/6,  307/7, 307/8, 307/9,  3167/1, 3167/2, 3167/4,  3167/5.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr
16.  Pytanie skąd pieniądze weźmiemy.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- ze sprzedaży działek. 
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Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – nie można gdyż jest  to wydatek bieżący i  nie może z
dochodów majątkowych tylko z dochodów bieżących. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- z reguły jest tak, że ten, kto z wnioskiem występuje to pokrywa
koszty. Proponuję, aby fundusz solecki przeznaczyć na ten cel nawet z dwóch lat. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ale po wystąpieniu do sądu trzeba będzie oddać te pieniądze, bo jest to
wybitnie zadanie własne gminy. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  robimy to w taki sposób żeby nie było zwrotów, robi się to
darowizną na rzecz gminy. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska-,  jeżeli będzie  plan  to  zmieni  się
kwalifikacja działek i będą większe dochody z podatków. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jak Pani zamierza uzyskać wyższe podatki z VI kasy ziemi. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- tzw. podatek adiacencka. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- tak, ale pod warunkiem, że ktoś podzieli te działki.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  w  sprawie  farmy  fotowoltaicznej,  jakie biuro  prowadzi  i  trzeba
sprawdzić studium uwarunkowania, bo może nie potrzebna będzie taka operacja. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej- Pan  Zbigniew Napłoszek-   poddał  pod  głosowanie,  czy  ww.
projekt  uchwały  kierujemy  na  obrady  sesji  Rady  Gminy-  7  głosów  za  ,  3  głosy  przeciw  1głos
wstrzymujący. 

Ad. pkt. 10.  Wolne wnioski i informacje.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- w sprawie fermy fotowoltaicznej, to nie ma w kraju tak dużej i w takim
miejscu, przy drodze i zabytkowym parku. Można takie inwestycje wykonywać, ale dlaczego w miejscu,
gdzie nie będzie to przeszkadzało mieszkańcom, ale nie w takim miejscowości jak Mielno. Prośba jest, aby
uszanować wolę mieszkańców i przenieść tą inwestycję w inne miejsce, gdzie nie będzie ona przeszkadzała
mieszkańcom. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- poinformowała, że wpłynął do niej 
wniosek, który odczytała zał. nr 17.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- nie rozumiem, dlaczego mamy podejmować uchwały w temacie, w 
którym są podjęte ustawy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- nasze zadanie jest odpisać, czy 
pozytywnie opiniujemy, czy negatywnie. 
Radny- Pan Arkadiusz Piasecki- może ta uchwała ma przypominać o podjętych ustawach. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- w przypadku, jeżeli podejmiemy uchwalę w sprawie nienoszeniu 
maseczek a będą wystawiane mandaty zgodnie z ustawą. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- to jest apel przeciwników noszenia 
maseczek i szczepień. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- wstrzymujemy się z wydaniem opinią w ww. temacie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek- i tak należy odpisać, że wstrzymujemy 
się z wydaniem opinii w ww. temacie. 

Radni uwag nie zgłosili. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  czy, wiadomo, do kiedy  składane będą wnioski w ramach Polskiego
Ładu i do kiedy jest termin.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że do 15 lutego.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  a kiedy będą podjęte rozmowy z Radą Gminy? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to jest wyłączna kompetencja wójta, ale przede wszystkim będą
składane na drogi, oczyszczalnia, wodociągi i obiekt w Mielnie. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- wójt jest organem wykonawczym, stanowiącym jest rada.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to miech pan złoży wniosek i się pod nim podpisze, zobaczymy,
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co Pan uzyska. Będę składał na to, co ma największe szanse akceptacji oraz to, co zgłaszają mieszkańcy. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  przygotuje na sesję protest i  przypomnę, jakie są kompetencję, to co
mówi ustawa. Taką odpowiedzią bardzo Pan obraża radnych. 

Ad. pkt. 11 . Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Zbigniew Napłoszek - wobec zrealizowania porządku obrad 
zamknął wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 25 stycznia 2022 r.

Protokołowała    Przewodniczący  Komisj i   Rewizyjnej

Iwona Mikołajczak Zbigniew Napłoszek
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